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توصیف سید محمود دعایی در پیام تسلیت 
رهبر انقلاب

مبارز قدیمی و یار دیرین امام
رهبر انقاب اســامی در پیامی درگذشــت مبارز 
قدیمی و یار دیرین امام بزرگوار حجت الاسام سید 

محمود دعایی را تسلیت گفتند.
متن پیــام حضرت آیت الله خامنه ای به این شــرح 
اســت: »درگذشــت مبارز قدیمی و یار دیرین امام 
بزرگوار جناب حجت الاسام آقای سیدمحمود دعائی 
رحمةالله علیــه را به خاندان گرامی بویژه همســر و 
فرزندان مکرّم و نیز مجموعه ی بزرگ دوســتداران 
و همکاران ایشــان تســلیت عرض می کنم. ایشان 
برخوردار از صفات نیک و پســندیده ئی بودند: صفا 
و سامت نفس، فروتنی و ساده زیستی، پاکدستی و 
قناعت، ارادت عمیق و راسخ به امام بزرگوار و انقاب 
و پایداری و وفا در دوستی و رفاقت. گذشته ی ایشان 
در عراق و ایران در دوران مبارزات هم فصل مُشــبِع 
دیگری است که موجب رحمت و مغفرت الهی است 
ان شــاءالله. از خداوند متعــال تفضاتش را برای آن 

مرحوم مسألت می کنم.«

انتقاد باهنر از دولت:
کارگزاران باید الفبای مدیریت 

اقتصادی را بلد باشند
به گزارش ایســنا، محمدرضا باهنر دبیر کل جامعه 
اسامی مهندسین در نشســتی خبری اظهار کرد: 
برخی تصمیمات دولت هم قابل نقد اســت، به طور 
مثال می خواهند ۵۷درصد حقوق کارگران را افزایش 
دهند، ایــن کار موجب ورشکســتگی کارخانه ها و 
تعدیل کارگران می شود، خبر دارم برخی بنگاه های 
اقتصــادی در حــال تعدیل کارگران هســتند. این 

تصمیم دقیق و روشن نیست.
باهنر با انتقاد از برخی مصوبات مجلس تصریح کرد: 
برخی تصمیمات مجلس درســت نیست، در بودجه 
۱۴۰۱ حدود ۸فاکتــور تورم زا وجود دارد به گونه ای 
که رهبری تذکر دادند که این قدر روی گردن بانک ها 
وظیفه می گذارید می دانید نتیجه اش چیست؟ دولت 
مجبور به اجرای این مصوبات است اما برای جلوگیری 
از تورم در مورداجرای این مصوبات دست به عصا راه 

می روند.
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری با اشــاره به 
موضــوع تغییر وزرا و تابو شــدن آن، اظهار کرد: در 
کشور آن قدر روی تصمیمات هیاهو می شود که کار 
سخت می شود، حتماً اگر قرار شد وزیری عوض شود 
باید رئیس دولت و مجلس قانع شوند که وزیر جدید 
۵۰درصد قوی تر از قبلی است، اگر تفاوت وزیر جدید 

با قبلی ۱۰درصد باشد، بهتر است تغییر نکند.
وی گفت: آقای رئیســی ابَرَ پروژه ای دارد که من از 
آن لذت می برم و آن تزریق امید به ملت ایران است، 
کسانی که می خواهند ملت را ناامید کنند. رسانه های 
خارجی ببینیــد چه حرفهایی می زنند، نفت ایران را 
دزدیده اند و بعد وقتی می خواهیم پس بگیریم به ما 
اتهــام دزدی می زنند. ما باید حامی دولت و مجلس 
باشــیم، باید مجلس و دولت دســت در دست هم 
دهند، دولت و مجلس مشــکات سنگینی پیش رو 

دادند که باید باخرد و همکاری حل می شود.
باهنر در پاســخ به پرسشــی درباره عادلانه سازی 
پرداخت یارانه ها اظهار داشت: کارگزاران کشور باید 
الفبای مدیریت اقتصادی کشور را بلد باشند و بدانند 
که تورم منتظر قانون و دستورالعمل نیست و مسیر 
خود را طی می کند و عواملی هم در این زمینه دخیل 

هستند تا تورم متولد شود.
دبیر کل جامعه اســامی مهندسین ادامه داد: برای 
کنترل تورم، باید عوامل تورم زا مدیریت شود، البته 
برخی عملکــرد دولت ها در این زمینه کار را صفر و 

صدی می بینند که من معتقد به آن نیستم.
وی با بیان اینکه ساختار اقتصاد کان کشور دارای 
مشــکاتی اســت، گفت: باید برای مهار تورم چاره 
اساســی اندیشــید. تورمی که تحویل دولت آقای 
رئیســی شــد ۴۷درصد بود. اگر با اختصاص یارانه 
۴۰۰هزار تومان در سال های آینده، این تورم کنترل 
نشود، ۴۰۰هزار تومان همان ۴۰هزار تومان خواهد 

بود و تأثیری در سفره خانوارها نمی گذارد.
رئیس جبهه پیروان افزود: در جلسه ای با معاون اول 
رئیس جمهور مطرح کردم کــه حتماً باید کارگروه 
جدی و قدرتمند برای مدیریت تورم کشور تشکیل 
دهنــد تا بتوانیم بر این بحران غلبه کنیم. دولت در 
کنار هدفمندی یارانه ها باید فکر اساسی برای مهار 

تورم کند.

بهادری جهرمی:
هیچ گونه تغییری در قیمت نان صورت 

نخواهد گرفت
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا، درباره اینکه گفته می شود طرح پایلوت 
اجرا شده در اســتان زنجان برای دادن نان به مردم 
خبر از افزایش قیمــت این کالا و حتی جیره بندی 
آن می دهد، گفت: هیچ گونه تغییری در حوزه قیمت 
نــان، یارانه نان و مبلغ پرداختی از جیب مردم برای 

این کالا در دستور کار دولت نیست.
ســخنگوی دولت تأکید کرد: ما در حال اصاح در 
شیوه تخصیص یارانه هستیم که آن را هم به شیوه 

آزمایشی در برخی از استان ها انجام می دهیم.
وی ادامه داد: از مردم زنجان بپرســید آیا قیمت نان 
تغییر کرده اســت؟ آیا مشکلی در دسترسی به نان 
ایجاد شده اســت؟ آیا تغییری صورت گرفته است؟ 
هیچ گونــه قراری مبنی بر این نیســت که تغییری 
صورت گیرد؛ بلکه قرار است پرداخت یارانه ها بهینه 
و نظــام توزیعش با حفظ همین پرداخت ها از جیب 

مردم نسبت به خرید نان سنتی اصاح شود.

خبر

همدلی| »ســوپر انقابــی«، واژه ای بود که 
رهبــری در دیدار بــا نماینــدگان مجلس 
یازدهم به کار برد. ایشــان در ســخنان خود 
به ســوپرانقابی های اول انقاب اشاره کردند 
و گفتند که این افراد نتوانستند انقابی بمانند. 
موضوع سوپرانقابی موردنقد فعالان مختلف 
سیاسی هم هست. بســیاری می گویند این 
گــروه از افراد تنها تاش می کننــد تا با نام 
انقاب به اهداف شــخصی و تجــاری خود 
برســند. اتفاقاً در این حوزه هم بیشتر نقدها 
به جریان اصولگرایان وارد می شــود؛ جریانی 
که معمولاً ســوپرانقابی ها از دل آنان متولد 
می شــوند یا اینکــه حداقل مواضــع آنان با 
اصولگرایان قرابت زیادی دارد. در همین حال 
هم باوجوداینکه رهبری سوپرانقابی بودن را 
نهی می کند ولی آنان توجهی به این سخنان 
نشــان نمی دهند و معمولاً راه و روش خود را 

در انقابی بودن تنها راه درست می دانند.
چندی پیش حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 
انقاب اسامی در دیدار با نمایندگان مجلس 
شورای اســامی به موضوع »سوپرانقابی« 
پرداختند. انقابی ماندن را مهم تر از انقابی 
بودن خواندند و خاطرنشــان کردند: »بعضی 
افراد در ســال های اول انقاب بسیار پر شور 
و حرارت و به تعبیری سوپرانقابی بودند اما 
استقامت و طاقت ماندن در این راه را نداشتند 
و نتوانستند در مسیر بمانند بنابراین مشکل تر 
از انقابی بودن، انقابی ماندن فردی و جمعیِ 
مجلس اســت.« ایشان با تحســین اقدامات 
خوب انجام شده در دو سال گذشته  مجلس 
یازدهم، در ادامه به بیان شاخص های »نماینده 
انقابی« پرداختند و گفتند: »اولین شاخص، 
»ساده زیستی و اسیر تجمات و اعیان نشینی 
نشدن« است و نباید زندگی نمایندگان با قبل 

از دوره نمایندگی تفاوت کند.«
با اتفاقی که در مراســم سالگرد ارتحال امام 
خمینی رخ داد دوباره این بحث داغ شــد که 
چگونه ممکن است با وجود تأکیدات صریح 
رهبری برخی این گونــه بی پروا به اقدامات و 

خودسری ها خود ادامه دهند.
به گزارش فردا حجت الاسام سیدرضا اکرمی 
درباره آســیب ها و لطمات سوپرانقابی ها به 
نظام و کشــور گفت: »در طول تاریخ اسام 
داشتیم عده ای را که با افراط یا تفریط رفتار 
می کنند. مثاً یک نفر نزد امام صادق )ع( آمد 
و گفت »آقا چرا قیام نمی کنید؟«، امام فرمود 
»چون یاور ندارم«، آن مرد پاســخ داد »شما 
اعام کنید ۱۰۰هزار نفر برای شما حاضرند به 
میدان بیایند.« امام صادق )ع( فرمود »اگر من 
به عدد این بزغاله هایی که اینجا هستند یاور 

می داشتم سکوت نمی کردم.«
وی افزود: »برخی مردم حقایق را نمی دانند، 

هم اکنون وقتــی اظهارنظر بعضــی افراد را 
در رســانه ها می بینم واقعاً مشخص می شود 
آن ها پیاده هستند، یعنی متوجه نیستند در 
خزانه دولت چقدر اعتبار وجود دارد؟ نیازهای 
کشور چیست و چه طور می شود با اعتبارات 
موجود این نیازها را برطرف کرد؟ طرف خیال 
می کند وظیفه او این اســت که فقط مسائل، 
مطالبات و مشکات را بگوید اما هیچ راه حلی 
ارائه نمی کند، مثل یک پزشــکی که نسخه 
می نویســد، بدون آنکه توجه کنــد دارو در 

داروخانه هست یا خیر.«
این عضو جامعــه روحانیت مبارز اظهار کرد: 
»همان طور که رهبر انقــاب تذکر دادند در 
طول انقاب داشتیم افرادی را که اطاعاتشان 
کم یا ناقص بود یا اساساً مشکل داشتند. یادم 
هست در یک دوره مجلس، رئیس مجلس از 
نماینده ای پرسید »چه کار می کنید« او گفت 

»ما داریم نان دعوای خودمان را می خوریم.«
اکرمی با بیان اینکه باید قدری شــرح صدر و 
تحمل داشت تا آرام آرام مشکات به حداقل 
برسد، افزود: »تندروی سوپرانقابی ها باعث 
می شــود برای جامعه ابهــام و بدبینی ایجاد 
شــود، بعد هم که متوجه موضوع می شوند 
حاضر نیستند رویکرد گذشته خود را اصاح 
کنند. البته باید منتظر ماند و دید بعد از تذکر 
رهبر انقاب باز این افراد رویکرد خود را ادامه 

می دهند یا خیر.«
موضوع دردسرهای سوپرانقابی ها به دستگاه 
قضایی هم کشــیده شــد. دیروز رئیس قوه 
قضاییه در نشست شــورای عالی قضایی به 

موضوع اتفاق حــرم امام پرداخت. رئیس قوه 
قضاییه در این جلســه با اشاره به اتفاقی که 
در مراسم گرامیداشت سالگرد ارتحال حضرت 
امــام خمینــی)ره( در روز چهاردهم خرداد 
در حرم مطهر امام راحل )هنگام ســخنرانی 
حجت الاسام والمسلمین حسن خمینی( رخ 
داد و با موضع گیری و نارضایتی رهبر معظم 
انقاب همراه بود، گفــت: »با توجه به اینکه 
اتفاق رخ داده در روز ۱۴خرداد در حرم مطهر 
امام راحل، مسبوق به سابقه است، از دستگاه 
اطاعاتی می خواهیم تا این موضوع را دنبال 
کنند؛ چنانچه عده ای از روی غفلت مبادرت 
به چنین عملی می کنند باید متنبه شــوند؛ 
همچنین چنانچه عده ای ناخواسته از ناحیه 
شیاطین تحریک می شوند، باید به این مسئله 
توجه کنند؛ از ســویی دیگر، اگر دست های 
پشــت پرده ای نیز وجود دارد که می خواهند 
این گونه مراســم ملی و مهــم ما را مخدوش 
کنند و سوژه به دســت دشمن بدهند، باید 
موضوع دنبال و تعقیب شود و اقدام مقتضی و 

متناسب صورت گیرد.«
با وجــود صراحت رهبــری دراین بــاره اما 
نمایندگان مجلس که معمــولاً هر بخش از 
ســخنان رهبری را تحلیل و تفسیر می کنند 
و در سخنان خود به آن می پردازند خیلی به 

این بخش از سخنان رهبری توجهی نکردند.
برخی می گویند که آنان نمی خواهند به این 
سخنان توجه کنند چرا که ترجیح می دهند 
با همین روش اهداف سیاسی خود را به پیش 

ببرند.

محمد مهاجری از تحلیلگران اصولگرا دراین باره 
می گوید: »به تجربه دریافته ام بخشی از جریان 
اصولگرایی ـ که امــروز بخش قدرتمند این 
جریان اســت ـ چه در زمــان حضرت امام و 
چه در دوره رهبری آیت الله خامنه ای، برخی 
ســخنان رهبران انقاب را دوست نداشته و 
ندارند و به عمد، بعضی بیانات آنان را برجسته 
می کنند. به عبارت درســت، »یومن ببعض و 
یکفر ببعض« هستند. نمونه اخیری که با آن 
مواجه هستیم تعبیر »سوپرانقابی« است که 
رهبر معظم انقاب در سخنرانی هفته پیش 
خود در جمع نمایندگان مجلس بیان داشتند 
و ندیدیم که رسانه ها و افراد شاخص اصولگرا 
درباره آن اظهارنظر کرده باشند. دلیلش البته 
روشن است اگر آن ها تعبیر »سوپر انقابی« 
را تحویل بگیرنــد، ناگزیرند پیامدهای آن را 
نیز بپذیرند. نخستین پیامد هم این است که 
مخاطــب، بافاصله دنبال مصداق های عینی 
آن در جامعه می گــردد. عزیزان اصولگرا هم 
دچار همین مشکل اند و هر بار سراغ آدم های 
ســوپرانقابی را بگیرید در درون این جریان 

پیدا می شوند!«
برخــی معتقــد هســتند که پیامــد این 
گروه هــای  تحــرکات  ســوپرانقابی ها 
خودسری اســت که معمولاً برای کشور و 
انقاب هزینه سازی می کند. این افراد بدون 
توجه به شــرایط و قوانین معمولاً دست به 
اقداماتــی می زنند که تنها منافع گروهی را 
تأمیــن می کند و در عوض برای کشــور و 

انقاب هزینه دارد.

دستور رئیس قوه قضاییه برای برخورد با اخلال گران مراسم ارتحال امام؛

دردسرهایسوپرانقلابیها

همدلی|  روز یکشنبه منابع مختلفی گزارش دادند که غامرضا 
شریعتی استاندار سابق خوزستان از کشور خارج شده است. این 
خبر خیلی زود در شبکه های اجتماعی بازنشر شد و بسیاری 
درباره آن نوشتند که احتمالاً شریعتی از کشور فرار کرده است. 
علت این نوع برداشــت از ســفر شریعتی به خاطر نقش او در 
حوادث مختلف خوزستان است. بسیاری می گویند شریعتی در 
حادثه متروپل نیز مقصر است چرا که ساخت وساز این پروژه در 
زمان او شروع شده است. بااین حال همان روز همسر شریعتی 
فرار او از کشور را تکذیب کرد و دیروز خودش هم اعام کرد که 
هفته آینده به دفترش بازمی گردد؛ اما روز یکشنبه همسرش 
گفته بود شریعتی قرار بوده روز سه شنبه به کشور بازگردد ولی 
به خاطر شرکت در مراسم مرحوم دعایی فردا )روز دوشنبه( به 
کشور برمی گردد. ولی دیروز خودش بدون اینکه به روز خاصی 
اشــاره کند گفت این هفته می آیم. بااین حال شریعتی حالا از 
کســانی که درباره او صحبت کرده اند طلبکار شده و گفته که 

می خواهد از آنان شکایت کند.
به گزارش ایرنا، مریم محبی همســر غامرضا شــریعتی روز 
یکشــنبه درباره خروج همسرش از کشــور اظهار کرد: »وی 

برای خرید تجهیزات آزمایشــگاهی به دبی رفته و قطعاً فردا 
به تهران بازمی گردد. شریعتی قانونی از کشور خارج شده چرا 
کــه اگر ممنوع الخروج بود که از همــان فرودگاه به وی اجازه 
خروج نمی دادند. شــریعتی آزمایشگاه ژنتیک در اهواز دارد و 
برای خرید لوازم موردنیاز آزمایشــگاهش به دبی رفته است. 
ســفر شریعتی قبل از حادثه متروپل برنامه ریزی شده و ربطی 
به جریانات اخیر ندارد. شریعتی قرار بود پس فردا)سه شنبه( به 
کشــور برگردد ولی به خاطر شرکت در مراسم مرحوم دعایی 

بازگشتش را به فردا)دوشنبه( موکول کرد.«
اما دیروز غامرضا شریعتی در یادداشتی اینستاگرامی توضیحات 
دیگری داد. او نوشت: »من نمی رنجم ازین لیک این لگد خاطر 
ســاده دلی را پی کند، ظاهراً دروغ پردازان و تحریف کنندگان 
آن چنان برای انتقام جویی و فرافکنی و پوشش ناکارآمدی های 
خود حریص هستند که با چوب حراج زدن به اعتبار رسانه های 
خود )حتی رســانه خبرگزاری رسمی کشور( و همنواشدن با 
کســانی که سالیان سال اســت کینه ایران و ایرانی را در دل 
دارند و از هیچ کوششی برای ضربه زدن به میهن عزیزمان دریغ 
نمی کنند، اصرار به تداوم دروغ پردازی و تحریف و فروریختن 

آوار جنگ روانی بر مردم داغ دیده دارند. گرچه تاش های آنان 
برای پوشش ناکارآمدی ها و سلب مسئولیت ها و انحراف اذهان 
از مسائل اصلی به جایی نخواهد رسید. البته باید این نکته را هم 
تأکید کنم که آن هایی باید از ایران فرار کنند که ایران اسامی 
این دارایی مشــترک همه ما را طعمــه منافع خود کرده اند و 
بی توجه به ضرورت انسجام و همدلی ملی، بر طبل انتقام، نزاع 
و جنگ روانی می کوبند. ان شاءالله این هفته در دفتر کارم در 
اهواز خواهم بود و بــه حرمت افکار عمومی و در دفاع از حق 
مردمــی که ناجوانمردانه آرامش روانی آن ها هدف قرار گرفته 
اســت و برخاف رویه همیشگی از کسانی که یک سفر عادی 
کاری چندروزه این جانب را به ســوژه موضوع جنگ روانی و 
تشــویش اذهان و تضعیف سرمایه اجتماعی و اعتماد عمومی 

در کشور تبدیل کردند به دستگاه قضا شکایت خواهم کرد.«
شــریعتی یکی از جنجالی ترین اســتانداران دولت حسن 
روحانی بود. بســیاری او را به خاطر نوع رفتار و عملکردش 
در خوزستان موردانتقاد قرار می دادند. ولی بااین حال نه تنها 
از دولت کنار گذاشته نشد بلکه توانست به ریاست سازمان 

استاندارد نیز برسد.

استاندار سابق طلبکار شد

همدلی|  رئیس جمهوری و تیم همــراه او در دولت همواره 
اعام می کنند که سفرهای استانی برای ارزیابی دقیق تر و بهتر 
از مشکات مردم اســت. آنان می گویند به شهرهای مختلف 
سفر می کنند تا بدون واسطه مشکات مردم را ارزیابی کنند؛ 
اما نگاهی به ســفرهای استانی رئیس جمهوری نشان می دهد 
که رئیس جمهوری البته خیلی تمایلی به شــنیدن مشکات 
و نظرات مخالف ندارد. نمونه این مسئله در تبریز اتفاق افتاد. 
وقتی که رئیسی به استان آذربایجان شرقی سفر کرد ولی حاضر 
نشد به ســخنان انتقادی یکی از نمایندگان این استان گوش 
دهد. احمدعلیرضابیگی، نماینده مردم تبریز در مجلس شورای 
اسامی در خصوص حواشی سفر اخیر ابراهیم رئیسی به تبریز 
و ترک کردن مجلس توســط وی بــه خبرنگار دیده بان ایران 
گفت: »وقتی برنامه سفر آقای رئیسی را به ما اعام کردند، بنا 
شد که بر اساس تقسیم بندی، نمایندگان شمال، جنوب و مرکز 
استان، یک فرد را به عنوان سخنران انتخاب کنند؛ نمایندگان 
مرکز استان، بنده را به عنوان ســخنران انتخاب کردند. آقای 
فرهنگی، رئیس مجمع نمایندگان تبریز، به بنده اطاع داد که 

موضوعات مربوط به تبریز را در این جلسه منعکس کنم. روزی 
که با آقای رئیس جمهور جلسه داشتیم، هر چقدر اعام کردم 
که بنده به عنوان نماینده تبریز باید صحبت کنم، رئیسی به هیچ 
عنوان حاضر نشد که به بنده اجازه صحبت کردن دهد! جالب 
اینجاست بعدازاینکه آقای رئیسی اجازه صحبت کردن به من 
را نداد، آقای اســتاندار اعام کرد که دیگر وقتی برای صحبت 

نمایندگان نداریم!«
نماینــده مردم تبریز دربــاره بی اعتنایی ابراهیم رئیســی به 
اظهاراتش، گفت: »باوجوداینکه دو بار نزد آقای رئیســی رفتم 
و به او گفتم که من نماینده تبریز هستم و باید صحبت کنم، 
او هیچ اعتنایی به صحبت هایم نکرد و بنده هم صراحتاً خطاب 
به آقای رئیســی گفتم که اگر اجــازه صحبت کردن به من را 
ندهد جلسه را ترک خواهم کرد و وقتی دیدم که باز هم به من 
بی اعتنایی می کند، با اعام اینکه هر کسی به مردم بی اعتنایی 
کند سرنوشتش محکوم به نابودی است و این کاماً مشخص و 
قابل مشاهده است، جلسه را ترک کردم. جالب اینجاست این 
جلسه هم زمان از شبکه ســهند به طور زنده پخش می شد و 

مردم آذربایجان شــرقی هم نحوه برخورد و بی احترامی آقای 
رئیسی با خودشان را مشاهده کردند.«

علیرضابیگی با ذکر این نکته که رئیســی گفته حق صحبت 
کردن به عنوان نماینده تبریز را نداری، خاطرنشان کرد: »آقای 
رئیس جمهور به من گفت که شما حق صحبت کردن به عنوان 
نماینده تبریز را ندارید! بعدازاینکه بنده از جلســه خارج شدم 
آقایــان تصمیم گرفتند که از دیگر نمایندگان مرکز اســتان 
بخواهند که به جای بنده صحبت کنند! حتی از آقای پزشکیان 
خواســتند که به جای بنده صحبت کند اما ایشان گفتند که 
قرار ما این بود که آقای علیرضابیگی صحبت کند نه شــخص 
دیگری! در نهایت آقــای میرتاج الدینی به جای بنده صحبت 
کردند! یعنی در واقع مشکل من بودم و آقای رئیسی با شخص 

بنده مشکل دارد.«
علیرضابیگی درباره علت کینه رئیسی از خودش گفت: »علت 
کینه آقای رئیسی از بنده این است که من در جلسه غیرعلنی 
مجلس در خصوص اصاحات اقتصادی او یعنی همان حذف 

ارز ترجیحی، صراحتاً مخالفت خودم را اعام کردم.«

روایت متفاوت نماینده تبریز از سفر رئیسی

ابطحی: دعایی دلی پر خون از جریان 
تندرو داشت

یک فعال سیاسی اصاح طلب گفت: مرحوم دعایی 
دل پرخونــی از جریانات تندرو داشــت و این دل 
پرخون را همیشه بروز می داد. هیچ وقت با جریانات 
مختلف درگیر نشد. او نشان داد می توان انقابی و 

قهرمان اهل سیاست بود، اما اهل خشونت نبود.
به گــزارش اعتمادآناین ســیدمحمدعلی ابطحی 
فعــال سیاســی اصاح طلــب در گفت وگویی در 
پــی درگذشــت حجت الاســام محمــود دعایی 
مدیرمسئول روزنامه اطاعات درباره این شخصیت 
سیاسی و رسانه ای گفت: آقای دعایی چهره سیاسی 

و فرهنگی داشت.
 فرد انقابی و دســت راست امام خمینی در نجف 
بود. اولیــن بار صــدای ایشــان را در رادیو عراق 
به عنوان یک روحانی مبارز شنیدیم. این مرحوم، از 
عناصر اصلی انقاب در ایران بود. بسیار اهل تسامح 
بــود و همواره با خوبی های دیگران زندگی می کرد 
و بدی هــای دیگران را نادیده می گرفت. اهل جناح 
و جریان نبود و در همه جا حضور داشت. پناه همه 
کســانی بود که در حوزه سیاســت و مطبوعات با 

مشکل مواجه می شدند.
وی افزود: مرحوم دعایی عبای شاملی داشت که بر 
ســر جریانات مختلف می انداخت. عاوه بر انقابی 
بودن تواضع فراوانی داشــت و چهره بی تکلفی بود. 
از اوایل انقاب تا روز فوت یک پیکان داشت که به 

پیکان دعایی معروف بود.
 من همین اواخر ایشان را در جلسه ای دیدم که در 
حضور مسئولان بزرگ ســوار بر پیکان شد و نماد 
ساده زیستی را می توان در مرحوم دعایی معنا کرد. 
در انتهــا هم مرحوم دعایی نقش پدری را در حوزه 

مطبوعات و سیاست ایفا کرد.
ابطحی درباره اندیشه سیاسی مرحوم دعایی گفت: 
چارچوب اندیشــه سیاســی آقای دعایی از اوایل 

انقاب مورد توجه بود. 
ایشــان با این اندیشه بزرگ شــد و رشد کرد، این 
نکته مهمی اســت که او نشان داد می توان انقابی 
بود، اهل خشونت نبود و قهرمان اهل سیاست بود. 
مرحوم دعایی دل پرخونی از جریانات تندرو داشت 

و این دل پرخون را همیشه بروز می داد. 
هیچ وقــت بــا جریانــات مختلــف درگیر نشــد. 
اصاح طلبی و اندیشه نو بهترین تعبیری است که 

می توان درباره ایشان به کار برد.
وی افــزود: مرحوم دعایی عاقه ویــژه ای به آقای 
خاتمی داشــتند. وقتی ســاختمان جدید روزنامه 
اطاعات را افتتاح می کردند و آقای خاتمی به آنجا 
رفته بود، اتاقی برای ایشــان، آقای حبیبی و آقای 
مهاجرانی اختصاص داد و اعام کرد برای کار کردن 
بعد از دوران ریاســت جمهوری بــه آنجا بروند. به 
همین دلیل آقای دعایی و خاتمی سمبل صمیمیت 

بودند.

انتقاد آیت الله فاضل لنکرانی از وجود 
مافیا در وزارتخانه ها

 بــه گزارش دیده بان ایران؛  رئیس مرکز فقهی ائمه 
اطهار )ع( قم در مراسم بزرگداشت سالگرد رحلت 
امام خمینی )ره( در مسجد جامع گلشن گرگان با 
بیان اینکه با گذشــت ۳۳ســال از ارتحال امام داغ 
رحلت او هنوز تازه اســت، گفــت: امام برای مردم 
ارزش قائل بود و وجودشان در حکومت را تشریفاتی 

نمی دانست.
  آیت الله محمدجواد فاضل لنکرانی افزود: یاد امام در 
ذهن ملت هــای آزاده  دنیا، در ذهن ملت ایران، در 
میان خانواده های معظم شهدا، در حوزه های علمیه 
شــیعه و سنی زنده است و بعد از ۳۳سال جلساتی 
به این عظمت، برای گرامیداشت او برگزار می شود.

  وی ادامــه داد: امام می خواســت مــردم ایران در 
عبادت، تقوا، حب به خدا و در اقتصاد قوی شوند و 
ما که می گوییم انقاب ما انقاب دینی بوده، برخی 
خیال نکنند که کاری به مسائل اقتصادی نداشتند، 
نخیــر! امام از اول هدفش این بــود که رفاه کامل 
اقتصادی برای مردم بیاورد، از اول هدفش این بود 
که ثروت های این کشور فقط در دست یک گروهی، 

در دست مافیا نباشد.
  عضو جامعه مدرســین حوزه علمیه خاطرنشــان 
ســاخت: چرا امروز بعد از چهل وچند ســال باید 
بشــنویم در بعضی از وزارتخانه ها ده ها مافیا وجود 
دارد، لعنت خدا بــر این ها باد، امام دنبال این بود، 
ثروت و امکانات عادلانه وجود داشته باشد، جوانان 
ما بیکار نباشند، به آینده امیدوار باشند و این هایی 
که امام می گفت از متن حکومت اسامی استفاده 
می شود، بنابراین ما که می گوییم این انقاب انقاب 
دینی بود نه اینکه اقتصادی نبوده، کاری به اقتصاد 

مردم نداشته.
  آیت الله فاضل لنکرانی در پایان گفت: انقاب زمانی 
در ریل اصلی خــودش حرکت می کند که هر روز 
گوشه ای از مشکات مردم حل شود، اما اگر دیدیم 
هر روز به مشکات مردم اضافه می شود، مسئولان 
باید در برنامه های اقتصادی خودشــان تجدیدنظر 
کننــد، باید این مشــاورانی را کــه انتخاب کردند 

تجدیدنظر کنند، باید مردم را نجات داد.
آیــت الله محمدجــواد فاضل لنکرانــی خطاب به 
مسئولان گفت: امروز مسئولان ما باید توجه داشته 
باشــند که امام ما نسبت به رنج ها و گرفتاری های 
مردم ازخودبی خود می شد و باید بدانند در انقابی 
که امام رهبر او بود همه باید خودشان را خدمتگزار 
مردم بدانند، همه باید دغدغه حل مشکات مردم 
را داشــته باشــند نه اینکه دنبال این باشــند که 
خدای ناکــرده مقامی را به دســت بیاورند تا با این 

مقام بخواهد به مطامع دنیوی خودشان برسند.

خبر


